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  本刊中 包含“芥酸,花粉胚状体,
芥菜型油菜”的 相关文章 
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油菜离体培养与芥酸微量测定相结合的育种新技术II．芥菜型油菜花粉
胚状体芥酸含量的变化 
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摘要  本文首次报道了芥菜型油菜（Brassica juncea）花粉胚状体群体规模的芥酸变化的研究结果，并与种子
的芥酸变化进行了对比研究。在单个测定的91个花粉胚状体中发现，单个花粉胚状体之间芥酸含量的变化很大，
约在30-52％之间；在单粒测定的68粒同一品种的种子中，芥酸含量的变化也不小，其变化范围为28-56％。测定
由花粉胚状体衍生的次级胚状体及其经加倍后获得的纯合二倍体种子芥酸含量的变化，结果表明这种变化的主要
原因是由基因型的差异所引起的。  
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New Breeding Technique Combining Rape Anther Culture with Erucic Acid 
Analysis II.The Change of Erucic Acid in the Pollen-derived Embryoid of 
Brassica juncea
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  Abstract

  

This paper reports the experimental results on the erucic acid (EA) content in the 
pollen-derived embryoid of Brassica juncea on a vast scale of population. At the 
same time, a comparison of EA content is made between the pollen-derived 
embryoid and the seed. The result shows that the EA content ranges from 30% to 
52% in 91 embryoids and from 28% to 56% in 68 seeds. This is mainly because of 
the diversities of their genotype in secondary embryoids derived from the primary 
pollen embryoid. 
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